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NGvA als basis voor een 
carrière in de aquacultuur

Wie - wat - waar
Ronald Faber is CEO (directeur) van Alltech 
Coppens, een visvoerfabrikant gevestigd in 
Helmond met een fabriek net over de grens in 
Duitsland en een onderzoekscentrum in Leen-
de bij Valkenswaard. Ronald is daarnaast ook 
“global aqua lead” van Alltech, dat wil zeggen: 
verantwoordelijk voor alle Alltech activiteiten 
rond aqua voeders en aqua additieven. 

Hoe kwam je in de aquacultuur?
Nadat hij twee keer was uitgeloot bij de vee-
artsenij, besloot Ronald zoötechniek te stu-
deren in Wageningen. Tijdens een studieop-

dracht kwam hij, geheel per toeval, terecht bij 
Joep Klein Staarman die toen bij Catvis in Den 
Bosch werkte. Het enthousiasme waarmee 
Joep over viskweek vertelde was zo aanste-
kelijk dat Ronald besloot aquacultuur te gaan 
studeren. Voor Ronald was dat interview een 
sleutelmoment. Maar, bij hun recente tweede 
ontmoeting, herinnerde Joep zich niets meer 
van het interview. Joep was stomverbaasd dat 
hij Ronald de aquacultuur in had gedreven.

Hoe kwam je bij het NGvA?
Aan zijn studie zoötechniek heeft Ronald goe-
de herinneringen: veel gezelligheid, veel leuke 

mensen ontmoet en ook héél veel geleerd. Na 
zijn keuze voor de aquacultuur ontdekte hij 
spoedig het NGvA. Dat bleek een prima orga-
nisatie om in aanraking te komen met belang-
rijke mensen uit de Nederlandse visteeltsec-
tor, zoals Norbert Zonneveld, Edward Haken, 
Arjo Rothuis en Jan Bovendeur. Hij leerde veel 
van hen en deze NGvA leden wezen hem de 
weg in de wereld van de aquacultuur. 

Wat waren jouw taken binnen het 
NGvA?
Binnen het NGvA vervulde Ronald tussen 
1990 en 2003 bijna alle rollen: lid van de activi-
teitencommissie en redactiecommissie, secre-
taris, penningmeester, en zelfs twee keer voor-
zitter. Als penningmeester was zijn insteek dat 
de jaarrekening tot op de cent moest kloppen. 
Hij herinnert zich nog goed veel tijd te hebben 
besteed aan het dichten van “gaten” van zo’n 25 
cent. Tot zijn frustratie lukte het sluiten van 
dat “gat” soms niet (computer had hij toen nog 
niet). Op elke jaarlijkse ALV hield Hans Boon 
van de kascommissie dan een hilarisch betoog 
over de jaarrekening die, ondanks de gecon-
stateerde gaten, toch werd goedgekeurd.

Ronald was zes jaar voorzitter van het bestuur 
met Hans Boon, Kees Kloet en Jos Scheer-
boom (redactiecommissie). De vergaderingen 
waren eerst in Bunnik, maar daar vond men 
de service dermate slecht dat Hans Boon hen 
bij hem thuis in Houten uitnodigde. Toen tien 
jaar later Jeroen van Stokkom terugtrad als 
NGvA voorzitter, was Ronald nogmaals een 

poos voorzitter. Een van de “kwesties” die Ro-
nald als voorzitter heeft moeten oplossen was 
het oplopende banksaldo: de vereniging had 
veel leden maar de activiteiten kosten “niet 
genoeg” om alle contributie te besteden. En 
dus werd besloten extra geld aan het blad te 
besteden; zo kwamen, naast de kleurenfoto op 
de omslag, ook middenin AQUAcultuur kleu-
renfoto’s. 

Nederland aquacultuurland: meer 
meerval!
Volgens Ronald is Nederland door haar kli-
maat niet echt geschikt voor visteelt. De ver-
wachting dat RAS alle problemen op zou los-
sen is te optimistisch geweest. Yellow tail is 
nu wel succesvol, maar heeft waarschijnlijk in 
Nederland de maximale omvang bereikt. Pa-
lingteelt breidt zich her en der uit, maar ook 
daar verwacht hij geen substantiële toename. 

In de Afrikaanse meerval, de soort die bij uit-
stek geschikt is voor RAS, zit volgens Ronald 
meer rek. Op uitnodiging van Alltech Coppens 
kwamen vorig jaar Europese meervalkwekers 
uit Polen, Tsjechië, Hongarije, Duitsland en 
Nederland bijeen. Na twee dagen concludeer-
den zij dat certificering nodig is om toegang 
te krijgen tot de supermarkt. In Oost-Europa 
is ASC certificering nog niet verplicht, maar 
men voelt de toekomstige meerwaarde van 
certificering. Na de Catfish conferentie startte 
Alltech Coppens een petitie en wist zo ASC te 
overtuigen van de noodzaak van een certifi-
cering. Over twee jaar ligt mogelijk de eerste 
meerval uit RAS met een ASC stempel in de 
supermarkt.

Uitdagingen voor de aquacultuur
De rol van aquacultuur in de wereld als groei-
end leverancier van hoogwaardig voedsel is 
onomstreden. Ronald ziet nog veel uitdagin-
gen voor de visteelt aankomen. De grootscha-
lige RAS systemen voor bijv. zalm lijken hem 
niet de toekomst vanwege de milieu- en dier-
welzijneisen.
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